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(Medlem af Inatsisartut, Peter Olsen) 

Forslag til forespørgselsdebat om hvordan vi her i landet kan forbedre og udvikle idrætten? Hvad kan vi 

gøre for at øge frekvensen af de turneringer der finder sted her i landet for at udvikle vore landshold? 

(Medlem af Inatsisartut, Tillie Martinussen, Samarbejdspartiet)  

 

Tak til forslagsstiller for, at rejse denne spændende debat.  

Vi er enige i, at sporten skal prioriteres, og vi er enige i, at vi stod med hjertet oppe i halsen – samlet som 

nation – da vi havde de seneste håndbold og fodboldmesterskaber, herunder Pan-Am.  

 

Grønlands Idrætsforbund påpeger, både den forebyggende kvalitet som sport har, samt den samlende 

fællesånd vi oplever, på tværs af sprog, køn, religion, indkomstforhold og andet. 

 

Vi skal igen pege på, at vi med fordel kunne oprette et sekretariatskontor eller en anden støttefunktion til 

de frivillige foreninger, således de kan understøttes i, og lære at skabe netværk på tværs, at søge 

fondsmidler, at søge tværfaglige koordineringer mm. 

 

Vi mener bestemt, at sporten får støtte, og bør have støtte – og det er glædeligt at vi har haft mange gode 

oplevelser herigennem, ligesom sporten ér forebyggende og sund for børn og unge, ældre og kvinder som 

mænd at deltage i.  

 

Vi kunne pege på, at vi har afsat penge til kunstgræsbaner tidligere – med stor brug til følge.  

Vi mener man bør tænke i fremme af faciliteter, fornyelse af sportshaller, udvidelser af faciliteter og 

fremme samarbejde mellem foreninger og disses sekretariater, herunder sportsforeningernes.  

Vi vil ligeledes pege på samarbejde med venskabsforeninger i udlandet med udvekslinger af trænere, 

spillere m.fl, som fordrer den vilje og styrke der skal til, for at udvikle endnu dygtigere sportsfolk end vi har i 

dag.  

 

Med disse få ord ser vi frem til en livlig debat.   

 


